
Bijlage bij Artikel 41 vragen beschermd wonen en dakloze opvang

Constateringen naar aanleiding van de evaluatie;
Wachtlijst beschermd wonen groeit

 het aantal plekken voor beschermd wonen is met 9 stuks licht uitgebreid: van 266 (2017) 
naar 275 (2020) (Evaluatie, blz. 5);

 het aantal inwoners op de wachtlijst voor beschermd wonen is echter alleen maar gegroeid: 
van 90 (2017) naar 122 (stand 6 maart 2020). (+32);

 er zijn zo'n 75 nieuwe aanmeldingen per jaar. Er is een stijging in het aantal mensen met 
autisme, een actieve verslaving en/of mensen die niet meer in de klinische GGZ kunnen 
verblijven. Daarnaast stijgt het aantal jongvolwassenen die een beroep doen op beschermd 
wonen (Evaluatie, blz. 5);

 sommigen wachten al meer dan 2 jaar (Versnellingsplan, blz. 4);
 er zijn momenteel circa 30 mensen binnen beschermd wonen en 10 mensen binnen de 

maatschappelijke opvang klaar om uit te stromen. (Versnellingplan, blz. 4);
 het doel is om per jaar 60 mensen uit te laten stromen uit beschermd wonen en 

daklozenopvang: 30 naar zelfstandige woningen via de nieuwe urgentieregeling en 30 via 
geclusterde woningen, die speciaal aangewezen zijn voor de doelgroep (Versnellingsplan, blz. 
7).

Zorgen over dit punt
a) Werkt de nieuwe Huisvestingsverordening zoals bedoeld,  Hoeveel inwoners hebben sinds de 

start van de nieuwe Huisvestingverordening tot eind 2020 urgentie aangevraagd, op grond 
van dat ze minstens 1 jaar in beschermd wonen/daklozenopvang/kliniek mogen…. Kunnen 
we dat aan….

b) In de Informatiekaart staat "Huisvesting maatschappelijke doelgroepen: Tussen 1 juli en 31 
december 2019: 6 woningen met urgentie voor maatschappelijke doelgroepen; Tussen 1 
januari en 1 juli 2020: 3 woningen met urgentie voor maatschappelijke doelgroepen."  Zijn er  
tot 1 juli 2020 slechts 9 urgenties zijn afgegeven voor deze doelgroep? Of gaat het hier om 
inwoners die met "huren onder voorwaarden" door de corporatie geplaatst zijn in een 
woning…. Hoe zit dat nou en zijn dat niet erg weinig urgenties…………….

c) Welke problemen ontstaan er nu mensen met een indicatie voor beschermd wonen lang 
moeten wachten, voor hen maar ook voor inwoners in de wijken waar ze wonen……….

Wij denken dan aan de volgende zaken: jongvolwassenen met een beperking kunnen niet op zichzelf 
wonen, mantelzorgers raken overbelast, mensen met een verslaving of een psychische aandoening 
moeten lang op zichzelf blijven wonen, hetgeen soms onverantwoord kan zijn of veel overlast en 
onveiligheidsgevoelens kan geven bij de buren. 

Te weinig geclusterde woningen opgeleverd
Wat zien we;

 Geclusterde woningen zijn woningen die speciaal voor de doelgroep (wonen met 
begeleiding) zijn aangewezen: zelfstandige woningen met een gezamenlijke 
ontmoetingsruimte. De corporatie kan iemand die tot de doelgroep behoort direct 
bemiddelen naar zo'n woning. (Versnellingsplan, blz. 11);



 Het doel is elk jaar 30 geclusterde woningen op te leveren, in de jaren 2020, 2021 en 2022. 
Dus 90 in totaal. (Versnellingsplan, blz. 7);

 Tot nu toe zijn er 11 geclusterde woningen gerealiseerd in Lucent, voor mensen die begeleid 
worden door Kwintes. (Versnellingsplan, blz. 10);

 Ook zijn er in december 2020 in het project De Orchidee door Dudok Wonen 6 
appartementen als geclusterde woning opgeleverd (Persbericht Dudok Wonen, december 
2020).

Welke zorgen hebben we
a) Klopt het dat er tot nu toe in totaal slechts 17 geclusterde woningen zijn opgeleverd
b)  Zijn er alleen in Hilversum geclusterde woningen zijn opgeleverd en niet in andere 

regiogemeenten , moeten we even hard werken als de regio gemeenten…….
c) Hebben de overige gemeenten concrete plannen om in de komende 2 jaar geclusterde 

woningen op te leveren………..
d) Als Hilversum wel geclusterde woningen levert, maar de andere gemeenten niet, dan heeft 

Hilversum veel extra kosten, die gecompenseerd zouden moeten worden. Op blz. 16 en 17 
van het Versnellingsplan staan 4 scenario's voor compensatie. Welk scenario is het nu…..

Daklozenopvang, crisisopvang en vrouwenopvang zitten vol
Wat zien we;

 Er zijn 30 plekken voor opvang van dakloze inwoners, plus 7 noodbedden bij vrieskou. Er zijn 
8 plekken voor jongerenopvang. (Beiden in de Cocon). Er zijn 16 plekken voor crisisopvang 
(De Vluchtheuvel);

 in 2019 kende de regio Gooi en Vechtstreek 296 daklozen en naar schatting 225 thuislozen. 
Deze laatste categorie is gebaseerd op het aantal briefadressen en is daarmee een 
onderschatting. Er zijn namelijk ook thuisloze inwoners, die inwonen bij familie of vrienden, 
en op dat adres zijn ingeschreven. Gemiddeld verblijven daklozen 3-6 maanden in de opvang, 
waarbij de uitschieters naar boven voornamelijk gezinnen betreffen. (Subsidieaanvraag 
terugdringen dak- en thuislozen, paragraaf Inleiding);

 dit staat er in de Evaluatie (blz. 6): "De opvang zit nagenoeg altijd vol. De crisisopvang zit 
altijd vol, waarbij er soms sprake is van een wachttijd van een aantal weken voor gezinnen, 
die steeds moeilijker kunnen worden opgevangen in hun eigen netwerk. Er is een eenzelfde 
beeld bij de jongerenopvang;"

 op blz. 15: " Gemeenten dienen iedereen op te vangen die daarom verzoekt en niet in zijn 
eigen netwerk terecht kan. Daarom zijn er afspraken gemaakt met de regio Amersfoort over 
het gebruikmaken van hun maatschappelijke opvangcapaciteit bij een te grote vraag naar 
opvang;"

 over de vrouwenopvang (blz. 8): "Vooralsnog wordt voor vrouwen altijd een plek gevonden, 
waarbij soms als noodoplossing wordt uitgeweken naar een hotelkamer (met begeleiding). 
Dit is een onwenselijke ontwikkeling want het wordt door slachtoffers als vervelend ervaren 
door het gebrek aan sociale contacten en zorg;"

 vanwege de Corona-maatregelen zijn er dakloze inwoners tijdelijk gehuisvest in Hotel 
Amrath Mediapark;

 in veel gemeenten is vanwege Corona afgesproken dat dakloze inwoners nu ook overdag in 
de daklozenopvang mogen verblijven;

 sinds de financiële crisis van 2008/2009 zijn er meer economische daklozen: mensen zonder 
verslaving of beperking, die alleen niet meer in staat zijn hun woning te betalen of een 
andere woning te vinden. Landelijk is het aantal daklozen is gegroeid van 18.000 in 2009 naar 
40.000 in 2019. (Evaluatie, blz. 5). In veel grote gemeenten krijgen economisch daklozen 
geen opvang in een daklozenopvang, aangezien ze "zelfredzaam" zijn;

 vanwege Corona zijn er nu nog meer mensen die opeens niet meer rond kunnen komen en 
mogelijk dakloos raken;



 landelijk is de voorspelling dat de vraag naar opvang met 3% per jaar stijgt. Dit komt neer op 
1-2 extra opvangplaatsen per jaar. (Evaluatie, blz. 6).

Welke zorgen hebben we
a) Hoe vaak heeft de Cocon in 2020 een dakloze inwoner geen plek in Hilversum kunnen 

bieden, omdat de Cocon vol zat………..
b) Hoeveel nachten hebben we in de regio Amersfoort ingekocht/afgenomen in 2020 om 

inwoners uit onze regio onderdak te bieden……….
c) Hoeveel nachten mag iemand in de regio Amersfoort verblijven? Wat gebeurt er 

daarna…………
d) Is er op dit moment nog een contract met een hotel om dakloze inwoners gedurende de 

Corona-maatregelen onder te brengen…………
e) Mogen dakloze inwoners gedurende de Corona-maatregelen ook overdag in de Cocon 

verblijven……………
f) Zijn economisch daklozen uit onze regio welkom voor opvang in de Cocon……….
g) Zijn er meer mensen die een beroep doen op de daklozenopvang, sinds de 

Coronamaatregelen……..

Geen plannen op het aantal opvangplekken uit te breiden
Wat zien we;

Op 27 oktober 2020 is er een BVS gehouden over de richting van het nieuwe beleidsplan 
Bescherming en Opvang, dat nu opgesteld gaat worden. Tijdens de ZOOM-BVS is in de presentatie 
aan de aanwezigen gevraagd of ze zich kunnen vinden in de richting van het nieuwe beleid, zoals op 
sheet 12 gepresenteerd. Op sheet 12 stonden maatregelen om dakloosheid te voorkomen en om 
door te gaan met het ambulantiseren van beschermd wonen.
Er stond geen maatregel bij om het aantal opvangplekken en het aantal plekken voor beschermd 
wonen uit te breiden.

Welke zorgen hebben we

 Is de uitstroom uit beschermd wonen en de daklozenopvang via ambulantisering en via 
de urgentieregeling te rooskleurig

 zijn er te weinig opvangplekken zijn voor gezinnen in crisis?

 Zijn er vanwege de economische crisis door Corona redenen om aan te nemen dat de 
druk op alle vormen van maatschappelijke opvang gaat toenemen en er meer 
opvangplekken nodig zijn voor dakloze inwoners, jongeren, vrouwen, gezinnen en 
beschermd wonen………

 Volgens de Jaarrekening 2019 van de Regio is eind 2019 de stand van de Reserve 
Bescherming en Opvang 1,9 miljoen euro. Kan dat niet gebruikt worden om meer 
plekken te realiseren……..


